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Protokół Nr XVI/2012 z XVI sesji   

Rady Miejskiej w Złotym Stoku, 

która odbyła się w Urzędzie Miejskim w Złotym Stoku 

w dniu 16 kwietnia 2012r. 

 

Godzina rozpoczęcia: 8
10

, zakończenia: 14
00

 

Stan Rady: 15 osób, obecni 14 osób, nieobecni: 1 osoba (Ł. Karski). 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Stanisław Gołębiowski – Burmistrz Złotego Stoku, 

2. Irena Biskupska – Skarbnik Gminy, 

3. Barbara Tomasik – Korman – Sekretarz Gminy, 

4. Arkadiusz Szmytkowski – Komendant Komisariatu Policji w Kamieńcu Ząbkowickim, 

5. Piotr Cichoń  - Inspektor ds. leśnictwa i ochrony środowiska UM, 

6. Zbigniew Gaweł – Inspektor ds. bezpieczeństwa UM, 

7. Dominika Teper – Dyrektor CKiP w Złotym Stoku, 

8. Dawid Knych – Prezes OSP w Złotym Stoku, 

9. Andrzej Segieta – Komendant OSP w Mąkolnie, 

10. Damian Kozioł – mieszkaniec Złotego Stoku, 

11. Andrzej Kościółek –przedstawiciel Wspólnoty Mieszkaniowej „Osiemnastka”, 

12. Andrzej Jurasz – przedstawiciel prasy lokalnej „Echo Tygodnia”, 

13. Jan Manaches – mieszkaniec Złotego Stoku, 

14. sołtysi wg załączonej list obecności, 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie w przyjęcia/zatwierdzenia „Lokalnego Planu Rewitalizacji 

Złotego Stoku”. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Złoty Stok na okręgi wyborcze, ustalenia 

ich granic i numerów oraz liczby wybieranych radnych w kaŜdym okręgu,  w wyborach 

do rad gmin. 

5. Stan bezpieczeństwa – informacja Policji i OSP. 

6. Sprawozdanie Inspektora ds. Ochrony Środowiska. 
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7. Informacja Dyrektora CKiP o programie obchodów 1-3 Maja oraz przedstawienie 

zamierzeń w 2012 r. 

8. Sprawy róŜne: 

− Odczytanie pism skierowanych do Rady Miejskiej 

− Zapytania i wolne wnioski. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

 

Ad. 1 i 2 

Otwarcie obrad i przyjęcie porządku dziennego. 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Krystyna Grzech o godz. 8
10

 otworzyła XVI 

sesję Rady Miejskiej. Po przywitaniu radnych i gości oświadczyła, Ŝe zgodnie z listą 

obecności w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Następnie Przewodnicząca Rady odczytała porządek 

obrad. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie (głosami 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) 

przyjęła zaproponowany porządek obrad. 

 

Ad. 3: 

Podjęcie uchwały w sprawie w przyjęcia/zatwierdzenia „Lokalnego Planu Rewitalizacji 

Złotego Stoku”. 

Radna J. Frankowicz zarzuciła, iŜ nie otrzymała Lokalnego Programu Rewitalizacji. Nie był 

on omawiany na posiedzeniu Komisji Gospodarki.  

 

J. Tichanowicz uznał, Ŝe Przewodniczący Komisji Gospodarki źle postąpił, nie wyraŜając 

zgody na wprowadzenie tego punktu do porządku obrad Komisji Gospodarki. Jest to waŜny 

punkt, który powinien zostać przede wszystkim omówiony właśnie na tej Komisji.  

 

Burmistrz zapoznał radnych z załącznikiem do uchwały tj. Lokalnym Programem 

Rewitalizacji miasta Złoty Stok, przedstawiając prezentację multimedialną. Program dotyczy 

jedynie miasta. Istnieją zasady uchwalenia tego planu tj. muszą zostać spełnione pewne 

wskaźniki. Zostanie powołany Zespół ds. oceny programu. Przy kaŜdej innej inwestycji, 

chcąc skorzystać z dotacji unijnej naleŜy zmienić rozdz. 6 i 7 niniejszego programu.  
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J. Frankowicz zapytała, dlaczego wśród przedsiębiorców zatrudniających najwięcej 

pracowników nie ma „Kopalni Złota”. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe informacje o „Kopalni Złota” są 

w rozdziale poświęconym turystyce. 

 

W trakcie omawiania Programu Rewitalizacji dokonano poprawki na wniosek radnej 

J. Frankowicz dot. wskaźników oraz na wniosek Andrzeja Kościółka w zakresie kosztów 

inwestycji wykazanych do realizacji przez wspólnoty. 

 

J. Tichanowicz stwierdził, Ŝe program nie był konsultowany z mieszkańcami. Nie ma 

wskaźnika ochrony środowiska. Zapytał co się stanie z terenami produkcyjnymi po zakładzie? 

Są to obszary zanieczyszczone, nie objęte programem rewitalizacji. Program nie daje podstaw 

do wykonania rekultywacji. Brak powiązania z Naturą 2000. Burmistrz wyjaśnił odnośnie 

rekultywacji, Ŝe program rewitalizacji jest opracowany na potrzeby działania 9 RPO – 

mieszkalnictwo, więc nie obejmuje produkcji, z tego teŜ względu nie wymaga analizy 

zgodności z programem ŚnieŜnickiego Parku Krajobrazowego, czy z Naturą 2000. 

 

Pan Andrzej Kościółek podziękował Burmistrzowi, instytucjom zaangaŜowanym w powstanie 

planu za pomoc. W lutym b.r. wspólnoty rozpoczęły rozmowy na temat złoŜenia wniosku 

o dotację. Lokalny Program Rewitalizacji jest jednym z wielu niezbędnych dokumentów do 

złoŜenia wniosku.  Wymagane było opracowanie studium wykonalności, dokumentacja 

budowlana oraz pozwolenie na budową.   

 

Burmistrz wyjaśnił, Ŝe problem ochrony środowiska jest ujęty w planie, jednak Natura 2000 

nie jest dokumentem wymaganym do ujęcia w programie.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku większością głosów (13 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący) 

podjęła uchwałę Nr XVI/125/2012 w sprawie Lokalnego Programu Rewitalizacji miasta 

Złoty Stok. 

 

W związku z przybyciem na obrady Komendanta Policji Pana Arkadiusza Szmytkowskiego 

Przewodnicząca Rady zaproponowała zmianę kolejności punktów 4 i 5.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku przez aklamację przyjęła zmianę do porządku. 
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Ad. 4: 

Stan bezpieczeństwa – informacja Policji i OSP. 

Komendant Komisariatu Policji Pan Arkadiusz Szmytkowski oznajmił, Ŝe Komisariat 

zatrudniał 20 funkcjonariuszy, a faktycznie zatrudnia ich 19. Działa jednostka, jaką jest Rewir 

Dzielnicowy w Złotym Stoku, w którym pracuje 5 funkcjonariuszy jeden kierownik i czterech 

dzielnicowych. Stan etatowy się pomniejszył o dwóch funkcjonariuszy, którzy nie przebywają 

w Złotym Stoku, tylko po kontroli muszą pracować w Kamieńcu. W b.r. odbędzie się duŜa 

impreza tj. EURO 2012, Policje czeka wiele przedsięwzięć związanych z zachowaniem 

bezpieczeństwa.   Funkcjonariusze zostaną oddelegowani na teren Wrocławia.  Oznajmił, 

Ŝe pięciu funkcjonariuszy podjęło decyzję o odejściu „do cywila”, to jest jedna piąta 

wszystkich funkcjonariuszy. Na dzień dzisiejszy nie ma moŜliwości, Ŝeby ten stan uzupełnić 

nowoprzyjętymi funkcjonariuszami. Zapoznał radnych z podstawowymi przestępstwami: 

kradzieŜe, kradzieŜe z włamaniami, rozboje, wymuszenia rozbójnicze,  kradzieŜe pojazdów, 

bójki i pobicia, uszkodzenia mienia. Te przestępstwa powodują, Ŝe ludzie czują się 

niebezpiecznie W I kwartale 2012 r.: odnotowano: 

1. KradzieŜe mienia – 11 czynów, z czego 10 zostało wykrytych. Udało się odnaleźć 

sprawców kradzieŜy torów kolejowych. KradzieŜe trwały juŜ od jakiegoś czasu.  

2. KradzieŜe z włamaniem - 9 czynów, z czego 8 wykrytych, jeden umorzony. Ujawniono 

6 sprawców w tym dwóch nieletnich.  

3.  Uszkodzenia ciała – 1 czyn, sprawca został ustalony.  

4. Uszkodzenie rzeczy  - 5 czynów z czego jeden na terenie Złotego Stoku. Uszkodzenia 

mienia dotyczy głównie młodzieŜy, która wracając do domu dewastuje kosze, znaki itp.  

5. Przestępstwa narkotykowe – 37 czynów (bardzo duŜo więcej niŜ w poprzednim roku). Jest 

to posiadanie środków narkotycznych. Problemem jest wykrycie dilerów.  

6. Nietrzeźwi kierowcy – odnotowano 8 przypadków. Spada ilość ujawnionych 

nietrzeźwych kierowców.  

KaŜde zdarzenie jest rejestrowane w krajowym systemie.  Następnie porównywana jest 

ilość tych samych zdarzeń z rokiem poprzednim i na tej podatnie sprawdza się, czy jest 

bezpieczniej. Policjanci pracują na zasadzie dyslokacji analizy bezpieczeństwa. Dokonywane 

są analizy przestępstw w danym miejscu i czasie. Odnośnie w/w kategorii przestępstw tylko 

w jednym przypadku odnotowano w I kwartale 2012r. większą liczbę czynów w stosunku do 

roku poprzedniego. Oceną słuŜby patrolowej są tzw. „gorące uczynki”. Na podstawie analizy 

stanu bezpieczeństwa funkcjonariuszy kieruje się w najbardziej zagroŜone miejsca, Ŝeby 

obserwowali patrolowali i zapobiegali przestępstwom, ewentualnie zatrzymywali sprawców 
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na gorącym uczynku. W b.r. juŜ odnotowano 12 gorących uczynków, w poprzednim roku 

było ich 11. Kolejnym miernikiem jest liczba bezwzględna skierowanych funkcjonariuszy do 

słuŜby patrolowej. Niestety w Policji nie da się pracować jedynie w terenie. 

Są funkcjonariusze, którzy  muszą wykonywać pracę za biurkiem. Kierownictwo w ramach 

kontroli, często wyrusza w teren i sprawdza słuŜby patrolowe, przy okazji wykonuje równieŜ 

zadania słuŜby patrolowej. Są wykroczenia społecznie uciąŜliwe, tj. chuligaństwo, 

zaśmiecanie, uŜywanie słów wulgarnych oraz załatwianie potrzeb fizjologicznych 

i spoŜywanie alkoholu w miejscach publicznych, odnotowano 216 takich zdarzeń. W zeszłym 

roku było ich 187.  

 

J. Frankowicz zapytała, jak Pan Komendant ocenia współdziałanie mieszkańców mające na 

celu polepszenie stanu bezpieczeństwa. Czy społeczeństwo współpracuje z Policją, czy jest 

bierne? A. Szmytkowski oznajmił, Ŝe są ludzie, którzy rozumieją problemy i czują się za 

pewne rzeczy odpowiedzialni. NajwaŜniejsza jest świadomość, Ŝe bezpieczeństwo jest celem 

wszystkich, nie tylko Policji. Gdy mieszkańcy zgłaszają pewne rzeczy, wówczas Policja, wie 

Ŝe dzieje się coś złego i moŜe dokonać diagnozy. Dodał, Ŝe mieszkańcy współpracują 

z Policją.  

 

J. Frankowicz zapytała, istnieje przepływ narkotyków z Czech? A. Szmytkowski 

poinformował o współpracy z Policją czeską. Są takie przypływy, poniewaŜ nie ma granic. 

Dodał, Ŝe są inne słuŜby działające na terenie gminy, które zajmują się tymi sprawami i są 

nastawione głównie na zwalczanie tej kategorii przestępstw.   

 

J. Tichanowicz oznajmił, Ŝe miarą poczucia bezpieczeństwa, jest fakt, czy ktoś boi się przejść 

przez miasto w nocy, czy wieczorem. W Złotym Stoku nie ma wśród mieszkańców tej obawy. 

Za to naleŜą się podziękowania dla Policji. Pojawił się temat zakupu monitoringu, Rada 

zapoznała nawet się z ofertą. Zapytał, czy Komendant widzi potrzebę montaŜu w Złotym 

Stoku monitoringu? A. Szmytkowski oznajmił, Ŝe dzięki monitoringowi, który jest 

w markecie DINO udało ustalić się sprawców kradzieŜy w tym sklepie. Monitoring  jest 

elementem, który w niesamowity sposób pomaga ustalić sprawców. Pomaga przeciwdziałać 

zdarzeniom. JeŜeli Rada zadecyduje się na monitoring, to nie mogą to być kamery o małej 

rozdzielczości, poniewaŜ nie zrobią powiększenia. Monitoring to jest koszt. NaleŜy równieŜ 

odpowiedzieć na pytanie, kto będzie obsługiwał ten monitoring. Monitoring  trzeba  na 

bieŜąco kontrolować. Na pewno takie urządzenia pomagają Ŝyć ludziom bezpieczniej.  
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J. Manaches zapytał o podstawę prawną, na jakiej policjant wyłączył prąd w mieszkaniu przy 

ul. Złotej 9. A. Szmytkowski oznajmił, Ŝe ten fakt był juŜ zgłoszony do Prokuratury 

i otrzymał pan odpowiedź.  

 

Pan Dawid Knych – prezes OSP w Złotym Stoku oznajmił, Ŝe jednostka liczy 25 członków, 

w ubiegłym roku do szeregu członów zwyczajnych doszły cztery nowe osoby.  14 lutego 

2011 r. uchwałą Zarząd OSP przyjął w poczet członków wspierających Gminę Złoty Stok. 

W dniu 26 marca 2011 roku odbyło się Walne Zebranie sprawozdawczo-wyborcze jednostki. 

W wyniku dokonanego wyboru zmienił się skład osobowy zarządu na III kadencję - z pięciu 

członków zarządu II kadencji 2 osoby zostały wybrane w skład nowego zarządu. 

DuŜym sukcesem w 2011 roku było zwiększenie aktywności członków OSP do działań 

społecznych jak i organizowanie spotkań kulturalnych z okazji np. Dnia StraŜaka. Remiza 

stała się miejscem częstych spotkań formalnych i nieformalnych. Członkowie OSP znajdują 

tutaj zajęcie w wolnym czasie, co poprawia relacje międzyludzkie, jak i podnosi rangę 

jednostki w społeczeństwie miasta Złoty Stok. 

W roku 2011 jednostka wyjeŜdŜała do akcji ratowniczo – gaśniczych 91 razy, w tym: 

do 27 poŜarów, 6 zdarzeń drogowych, 8 skutków wichur, 2 ćwiczeń w Kopalni Złota, do 

jednego ćwiczenia w Byczeniu i 31 innych zdarzeń na terenie gminy Złoty Stok. Zanotowano 

jeden fałszywy alarm. Ogółem w 2011 roku akcje trwały łącznie 202 godziny i 23 minuty. 

KaŜda akcja trwała średnio 2 godziny 30 minut i uczestniczyło w niej przynajmniej 

6 straŜaków. 

Wzrasta poziom wyszkolenia członków JOT. Czterech członków OSP ukończyło kurs 

techniczny. Wszyscy członkowie JOT posiadają juŜ pełne wyszkolenie wraz z aparatami 

ODO. Przybył wysoko oceniany kierowca samochodów ratowniczo-gaśniczych, który 

w obecnym czasie jest poddawany badaniom lekarskim celem zatrudnienia w PSP Kłodzko. 

W ubiegłym roku z otrzymanej dotacji z Komendy Wojewódzkiej w ramach KSRG w kwocie 

9.750 zł zakupiono m.in. agregat prądotwórczy o większej mocy od juŜ posiadanego przez 

jednostkę, zakupiono zestaw gaśnic,  obuwie bojowe wz 428 – 8 par, odzieŜ specjalna SX-3 – 

2 komplety oraz 4 komplety ubrań koszarowych.  

Przeprowadzono 1 kontrolę przez PSP Ząbkowice Śl. – zalecenia pokontrolne to 

doprowadzenie sygnalizacji świetlnej i dźwiękowej wozu bojowego GCBA Jelcz do 

obowiązujących standardów. 

Po raz pierwszy od wielu lat OSP moŜe poszczycić się nagłym wzrostem liczby 

chętnych osób do wstąpienia w szeregi OSP. W chwili obecnej w stanach osobowych 80 % 
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członków przybywa w sytuacji alarmu bądź bierze czynny udział w akcjach ratowniczo-

gaśniczych. Według pomiarów czasu wyjazdu dokonywanych przez członków zarządu średni 

czas wyjazdu do zdarzeń wynosi ok. 3 minuty od włączenia syren alarmowych do wyjazdu. 

Koordynowanie zasad zbiórki jednostki JOT, zasad obowiązujących podczas przygotowań do 

wyjazdu pozwala na ciągłe skracanie czasu wyjazdu. DuŜy wpływ na to miał  remont - 

wymieniono bramę garaŜową wyposaŜoną w elektryczny system otwierania, uruchamiany 

z posiadanych przez kierowców trzech pilotów, bądź za pomocą breloków zbliŜeniowych, 

które posiadają wszyscy członkowie JOT. Pozwala to dostać się do garaŜu juŜ pierwszej 

osobie, która dotrze do jednostki. Podczas remontu przeorganizowano cały garaŜ, 

usprawniając przygotowania do wyjazdu. 

Przeprowadzono remont wszystkich pomieszczeń znajdujących się w remizie, wraz 

z najwaŜniejszym remontem garaŜu MANa. Remont ten był trudnym zadaniem, poniewaŜ 

łączył się z przebudową posadzki betonowej i przebudową podjazdu do garaŜu. We własnym 

zakresie, wykorzystując materiały zakupione przez członków OSP wykonaliśmy remont 

nieuŜywanego pomieszczenia adoptując go na biuro OSP. Przebudowano równieŜ we 

własnym zakresie hol parteru, likwidując stare biuro. W ten sposób wygospodarowano 

przestrzeń na siłownię. Sprzęt na siłownię zakupiono z darowizn zdobytych przez Naczelnika 

OSP. 

OSP zorganizowało wysoko ocenione zawody międzygminne. Na zawodach tych 

zaprezentowała się nowopowstała orkiestra dęta, która ma swoją siedzibę remizie. 

Zorganizowano ćwiczenia praktyczne w chodnikach „Kopalni Złota”. Ćwiczenia te pozwoliły 

zapoznać się z problematyką zdarzeń masowych w takich miejscach. Ćwiczenia te zostały 

powtórzone przez PSP Ząbkowice Śl., w których OSP Złoty Stok brało czynny udział. Po 

ćwiczeniach zorganizowano w świetlicy omówienie załoŜeń i popełnionych  błędów. 

Jednostka zabezpieczała jak co roku imprezy masowe organizowane w Gminie, m.in. rajdy 

rowerowe. 

 

E. Ruszkowska zapytała, czy przeprowadzono były rozmowy z emerytkami dotyczące 

wykorzystania sali remizy OSP? D. Knych oznajmił, Ŝe jeszcze nie, ale OSP jest otwarte na 

pomoc. Obecnie w remizie funkcjonuje młodzieŜowa druŜyna harcersko – poŜarnicza, jeden 

z zespołów muzycznych działający w Złotym Stoku chciałby równieŜ wykorzystywać 

pomieszczenia, jest Orkiestra Dęta, straŜacy oraz mają dojść do tego jeszcze sesje Rady.  
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E. Ruszkowska zapytała, czy w OSP są kobiety? D. Knych oznajmił, Ŝe statut nie wyklucza 

kobiet jako członków. Nie ma kobiet jako członków statutowych.  

 

D. Knych poinformował radnych o niskim wynagrodzeniu dla straŜaków za udział w akcjach 

ratunkowych. Stawka jest najniŜsza w całym powiecie.  

 

A. Segieta Komendant OSP Mąkolno oznajmił, Ŝe jednostka liczy 39 druhów w tym 

3 kobiety. W 2011 r. zgłoszono dwóch druhów. Działalność kulturalno - sportowa jednostki 

skupia się na udziale w zawodach straŜackich,  obstawie imprez gminnych – głownie 

maratonów, MTB. W ramach działalności prewencyjnej odbyły się pogadanki dla dzieci 

z Przedszkola w Mąkolnie. Odnośnie działalności ratowniczej, jednostka uczestniczyła 

w czterech akcjach, w tym 3 poŜary. Było mało akcji, poniewaŜ Mąkolno jest jednostką 

pomocniczą. W 2011 r. wykonano remont samochodu, zamontowano wiaty, uporządkowano 

teren wokół remizy po remoncie.   OSP Mąkolno dysponowało zaledwie 12 tys. zł, z czego 

naleŜy opłacać kierowcę, gospodarza i na bieŜące utrzymanie jednostki.  

 

K. Grzech zapytała, czy OSP ma teŜ tak samo niską stawkę za godzinę udziału w akcji? 

A. Segieta potwierdził.  

 

D. Knych uznał, Ŝe akcje są prowadzone w róŜnych warunkach atmosferycznych, w zimie, 

podczas deszczy. Jednostka jest mobilna i wyjechała do wszystkich zgłoszeń, więc naleŜałoby 

to straŜakom jakoś wynagrodzić.  

 

J. Frankowicz zaproponowała, Ŝeby prezes OSP w momencie konstruowania budŜetu zwrócił 

się do Rady z pisemnym wnioskiem o podwyŜkę dla straŜaków.   

 

Z. Śleziak zapytał, czy OSP moŜe zabezpieczać równieŜ imprezy odbywające się na 

wioskach. D. Knych oznajmił, Ŝe tak. Jest tylko do uzgodnienia sposób zapłaty, czy z budŜetu 

gminy, za zgodą Burmistrza, czy organizator uiszcza opłatę.  

 

Po punkcie 4 Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę (10:35-10:50). 

 

Po przerwie na obrady nie powrócili radni A. Rapacz, A. Szlachta i M. Znamirowska. 
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Ad. 5: 

Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Złoty Stok na okręgi wyborcze, ustalenia 

ich granic i numerów oraz liczby wybieranych radnych w kaŜdym okręgu,  w wyborach 

do rad gmin. 

Sekretarz Gminy oznajmiła, Ŝe w 2011 r. zmieniły się przepisy dotyczące wyborów. Obecnie 

obowiązuje jedna ustawa tj. Kodeks wyborczy, która reguluje zarówno wybory samorządowe, 

jak i na Prezydenta RP oraz do Sejmu i do Senatu oraz do Parlamentu Europejskiego. Według 

nowej ustawy, okręgi wyborcze są tylko jednomandatowe, co oznacza, Ŝe moŜna wybierać 

tylko jednego radnego w jednym okręgu wyborczym.  Ustawa narzuca równieŜ termin, do 

którego Rada musi podjąć uchwałę. Projekt uchwały został zaakceptowany przez Biuro 

Wyborcze w Wałbrzychu. W Złotym Stoku były 3 okręgi trzymandatowe, w dwóch wsiach  

były okręgi dwumandatowe i w tych miejscowościach są zmiany. W Złotym Stoku będzie 

9 okręgów jednomandatowych, a w Laskach i Mąkolnie będą po  dwa okręgi 

jednomandatowe. Do podziału gminy na okręgi określa się normę przedstawicielską tj. liczba 

wyborów dzielona przez liczbę mandatów w gminie wynikającą z ustawy o samorządzie 

gminnym i wynosi ok. 318 osób.  

 

J. Frankowicz zapytała, czy w związku ze zmianą liczby mieszkańców w danym okręgu 

wyborczym, będzie musiała zostać zmieniona uchwała? Sekretarz Gminy oznajmiła, Ŝe na 

przestrzeni lat te dane będą się zmieniać. Zmiany te nie zachodzą z dnia na dzień. JeŜeli 

wynikanie taka sytuacja, to zmianę taką wprowadza się przed wyborami do rady gminy. 

Wyznacznikiem normy przedstawicielskiej moŜe być jednostka pomocnicza, jaką jest 

sołectwo. JeŜeli liczba mieszkańców sołectwa jest wyŜsza niŜ powoła normy 

przedstawicielskiej, to moŜe być sołectwo okręgiem wyborczym, natomiast gdy liczba 

mieszkańców spadnie poniŜej połowy normy przedstawicielskiej, wówczas naleŜy 

zlikwidować taki okręg wyborczy. W taki sposób został wyznaczony okręg w Chwalisławiu. 

Płonica i Błotnica ze względu na małą liczbę mieszkańców  zostały połączone w jeden okręg 

wyborczy.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku zapoznała się z jednogłośnie pozytywną opinią (7za, 

0 przeciw, 0 wstrzymujących) Komisji Edukacji i Spraw Społecznych z dnia 13 kwietnia 

2012 r. w sprawie w/w uchwały.  

 



 10 

Rada Miejska w Złotym Stoku jednogłośnie  (11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących) podjęła 

uchwałę Nr XVI/126/2012 w sprawie podziału Gminy Złoty Stok na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby wybieranych radnych w kaŜdym okręgu,  

w wyborach do rad gmin. 

 

W związku z przybyciem na obrady Dyrektora CKiP w Złotym Stoku Pani Dominiki Teper 

Przewodnicząca Rady zaproponowała zmianę kolejności punktów 6 i 7.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku przez aklamację przyjęła zmianę do porządku. 

 

Ad. 6: 

Informacja Dyrektora CKiP o programie obchodów 1-3 Maja oraz przedstawienie 

zamierzeń w 2012 r. 

Pani Dominika Teper – Dyrektor Centrum Kultury i Promocji w Złotym Stoku oznajmiła, 

Ŝe Obchody z okazji  Uchwalenia Konstytucji odbędą się zgodnie kalendarzem imprez w dniu 

27 kwietnia o godz. 11.00.  Jest przewidziany program artystyczny słowo – muzyczny, 

przygotowany przez uczniów gimnazjum oraz okolicznościowy występ Chóru „Złoty Potok” 

i przemówienie Burmistrza z okazji uroczystości 3 Maja odbędzie się, jak co roku turniej 

szachowy, który zostanie zakończony partią pokazową szachów„Walka pokoleń” w trakcie 

majówki w dniu 26 maja. Majówka jest imprezą lokalną, zatem CKiP stara pokazać 

mieszkańcom występy zespołów działających przy CKiP. W programie przewidziane są: 

występ przedszkolaków, występ kółka teatralnego, zespół rockowy oraz zespół rockowo –

bluesowy „Centrala 57” oraz zespół „Trzy Gitary”. Na Majówkę zaplanowana jest ochrona, 

czas zabezpieczenia imprezy od 19.00 do 3.00. Na zakończenie zabawa taneczna 

zaplanowana w godz. od 20.00 do 2.00. Przedstawiła radnym zamierzenia na 2012 r.: 

- Organizacja „Złotych Dni” w dniu 9 czerwca b.r. W programie: występ Zespołu „Elton 

Drans”, występ Zespołu „Siwy Włos” z Piławy, dwa zespoły disco polo  „Basta” 

i „Łukasz”, zabawa taneczna i pokaz sztucznych ogni. Impreza będzie zabezpieczona 

przez ochronę.  

- Od jutra rozpoczyna się w CKiP tydzień filmowy i jest to kontynuacja wniosku unijnego. 

Być moŜe uda się wyświetlać filmy w 3D.  

- CKiP rozpoczęło realizację wniosku unijnego „Rekreacja przy Centrum Kultury 

i Promocji”  złoŜonego do Qwsi. Wniosek obejmuje zakup i montaŜ urządzeń sportowo 

rekreacyjnych m.in. bramka z koszem, stół do gry w tenisa, stół do gry w szachy 
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i chińczyka, huśtawki, plac zabaw zwany poligonem, czyli tor przeszkód oraz wykonania 

zadaszenia nad ogniskiem wraz z siedzeniami.  

K. Grzech zapytała, na kiedy zaplanowany jest koniec projektu? D. Teper odpowiedziała, 

Ŝe 15.06.2012 r.   

 

 Ad. 7: 

Sprawozdanie Inspektora ds. Ochrony Środowiska.  

Pan Piotr Cichoń – Inspektor ds. Lenistwa i Ochrony Środowiska przedstawił radnym 

zestawienie z wykonania zadań przy zagospodarowaniu lasów komunalnych stanowiących 

własność gminy Złoty Stok w 2011 r. W lasach wykonano następujące prace: 

- czyszczenia późne na pow. 31,63 ha, 

- trzebieŜ wczesną na pow. 3,91 ha, 

- trzebieŜ późną na pow. 26,61 ha, 

- cięcia sanitarne na pow. 88,77 ha. 

 W 2011 r. pozyskano 484,26 m
3
 drewna o wartości 22703,53 zł (brutto), z czego 

23,28m
3
 o wartości 2930,80 decyzją Burmistrza przekazano nieodpłatnie. 

 W poszczególnych sortymentach pozyskano następującą miąŜszość drewna: 

- W0- pozyskano 13,08 m
3
 drewna o wartości 3278,82 zł, z tego 9,20 m

3
 drewna o wartości 

2325,32 zł decyzją Burmistrza przekazano nieodpłatnie na odbudowę spalonego dachu 

stodoły Pana Poręby z Lasek, 

- S3b- pozyskano 6,01 m
3
 drewna o wartości 381,80 zł, z tego 1,98 m

3
 drewna o wartości 

133,95 zł decyzją Burmistrza przekazano nieodpłatnie na budowę wiaty przy OSP w 

Mąkolnie, 

- S2a- pozyskano 176,93/272,12 m
3
/mp drewna o wartości 11893,91 zł, z tego 3,25/5 m

3
/mp 

drewna o wartości 221,40 zł decyzją Burmistrza przekazano nieodpłatnie Pani Katarzynie 

Wielgus oraz na potrzeby własne Gminy (Jarmark), 

- S2b- pozyskano 12,26/18,88 m
3
/mp drewna o wartości 1259,34 zł,  

- S4- pozyskano 60,65/92,29 m
3
/mp drewna o wartości 2635,83 zł, z tego 4,05/6,23 m

3
/mp 

drewna o wartości 177,55 zł decyzją Burmistrza przekazano nieodpłatnie Pani Krystynie 

Bednarz i Panu Porębie z Lasek, 

- M2- pozyskano 215,27/860,81 m
3
/mp drewna o wartości 3253,83 zł, z tego 4,80/19,20 

m
3
/mp drewna o wartości 72,58 zł decyzją Burmistrza przekazano nieodpłatnie Pani 

Krystynie Bednarz. 
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J. Frankowicz zapytała, czy Pan Inspektor realizuje zadania wynikające z ustawy 

o utrzymaniu czystości i porządku oraz z ustawy o ochronie środowiska? Czy ma z tego tytułu 

uprawnienia kontrolne? P. Cichoń oznajmił, Ŝe zadania wynikające z ustawy i czystości są 

podzielone na dwa stanowiska, gospodarkę komunalną realizuje Pani Dec. Z zakresu ochrony 

środowiska zlikwidowane nielegalne składowisko śmieci, będące nieopodal drogi, koło 

Kolonii Gaj. 

 

J. Frankowicz oznajmiła, Ŝe przy drodze krajowej nr 46, poniŜej drogi wjazdowej do Państwa 

Silarskich są zanieczyszczenia. P. Cichoń oznajmił, Ŝe jest to działka prywatna i zostanie ona 

uprzątnięta. Dodał, Ŝe ma zostać wprowadzony podatek od śmieci, wówczas wszystkie śmieci 

będą gminne i ludzie nie będą juŜ wywozić ich do lasów.   

 

W. Król zgłosił, Ŝe na stadion podrzucono kilka worków śmieci, od strony aglomonówki. 

 

A. Grygiel oznajmił, Ŝe Lasy Państwowe skutecznie rozwiązały problem śmieci. 

W miejscach, w  których notorycznie ludzie wysypywali śmieci ustawiono tablice zakaz 

wysypywania śmieci  teren jest monitorowany.  

 

J. Tichanowicz zapytał, jakie Inspektor ma moŜliwości kontrolne w stosunku do zakładów 

oraz całego środkowo – wschodniego terenu miasta? P. Cichoń odpowiedział, Ŝe moŜne 

kontrolować jedynie osoby fizyczne. Było jedno zgłoszenie do Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska, na które nie było odzewu.  

 

E. Ruszkowska zapytała, czy są dokonywane nasadzenia nowych lasów? P. Cichoń oznajmił, 

Ŝe są takie lasy, nasadzenia były wykonywane w małym zakresie, poniewaŜ nie ma takiej 

potrzeby. 

 

J. Tichanowicz zapytał, czy gmina ma interes, Ŝeby utrzymywać las w Laskach, czy nie lepiej 

dokonać zamiany i uzyskać las w którym są ujęcia wody, jest ośrodek oraz Skalisko.  

 

Ad. 8: 

Sprawy róŜne 

- Odczytanie pism skierowanych do Rady. 
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1. Pismo od Pana Damiana Kozła  z dnia 11 kwietnia 2012 r. w sprawie wyraŜenia zgody na 

ustawienie ekspozycji owoców i warzyw przed sklepem oraz pismo z dnia 28 marca 

2012 r. od przedsiębiorców, mających swoje sklepy na ul. Wojska Polskiego o „otwarcie 

ul. W. Polskiego”. 

J. Frankowicz oznajmiła, Ŝe obecnie ulica Wojska Polskiego jest deptakiem, na który poza 

dojazdem koniecznym (słuŜby ratunkowe)   i zaopatrzeniem jest wyłączony z ruchu.  

 

Burmistrz sklepikarze wnioskują o likwidację deptaka i wprowadzenie moŜliwości wjazdu 

w godzinach handlowych oraz moŜliwość zatrzymywania się. Gdy Rada pozytywnie 

zaopiniuje zmianę organizacji ruchu, wówczas wystawienie jakichkolwiek ekspozycji przed 

sklepami traci rację bytu.  

 

J. Tichanowicz oznajmił, Ŝe  naleŜy pogodzić jakoś te dwa wnioski. MoŜna wprowadzić ruch 

jednokierunkowy. Według niego ekspozycja nie wkraczająca na krawędź jezdni nie będzie 

przeszkadzać. Jeśli będą występować sytuacje zagroŜenia, wówczas Rada wycofa zgodę na 

ekspozycję.  

 

Burmistrz stwierdził, Ŝe w tym przypadku naleŜy przestrzegać przepisów o ruchu drogowym. 

JeŜeli zostanie przywrócony ruch z moŜliwością parkowania po obu stronach, automatycznie 

wyłączona zostaje moŜliwość uŜytkowania przez sklepikarzy chodników. W tej sytuacji, jako 

Burmistrz nie moŜe wydać zgody na uŜytkowanie części chodnika. Wystawienie ekspozycji 

bez zgody, moŜe być przedmiotem zgłoszenia przez kaŜdego uŜytkownika drogi na Policję.   

 

E. Ruszkowska stwierdziła, Ŝe problemem jest brak miejsc do parkowania na ul. Wojska 

Polskiego.  

 

Przedstawiciel sklepikarzy radny Dariusz Maziakowski wyjaśnił zgromadzonym, Ŝe otwarcie 

ul. Wojska Polskiego oraz zezwolenie na zatrzymywanie się pojazdów do 15 minut moŜe 

przyczynić się do zwiększenia liczby klientów w sklepach. Wniosek ma na celu skierowania 

samochodów jadących z Lądka Zdroju przez miasto. Zaproponował, Ŝeby chociaŜ na okres 

próbny 3 miesięcy otworzyć ul. Wojska Polskiego.  

 

Sekretarz Gminy uznała, Ŝe 3 miesiące to zbyt krótki okres.  
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E. Ruszkowska stwierdziła, Ŝe ekspozycja warzyw moŜe być na parapecie, a nie na chodniku.  

 

Burmistrz wyjaśnił, Ŝe sprawa tej drogi była juŜ zmieniana. Wprowadzono deptak, 

ze względu na wniosek sklepikarzy. Uzasadnieniem było, to Ŝe nie moŜna dowieźć towaru, bo 

były zaparkowane samochody itd.  

 

D. Maziakowski oznajmił, Ŝe moŜna zezwolić na parkowanie do 15 minut.  

 

Rada Miejska w Złotym Stoku pozytywnie ustosunkowała się do zmiany organizacji ruchu 

na ul. Wojska Polskiego na próbny, ruch będzie jednostronny z moŜliwością parkowania do 

15 minut. Odnośnie wniosku Pana Damiana Kozła Rada zasugerowała wykonanie gabloty 

zawieszonej na hakach.    

 

2. Pismo Rady Rodziców o zakup szafek szkolnych.  

Przewodnicząca Rady oznajmiła, Ŝe pismo było rozpatrzone przez Komisję Edukacji i Spraw 

Społecznych. Komisja widzi potrzebę zakupu tych szafek. Zakup powinien odbyć się 

etapami, w pierwszej kolejności dla gimnazjalistów. Z wstępnych wyliczeń wychodzi, Ŝe 

byłaby to kwota 10 tys. zł. Członkowie Komisji jednogłośnie uznali, Ŝe w momencie 

pojawienia się dodatkowych środków, naleŜy wprowadzić to zadanie do budŜetu gminy na 

2012 r. 

 

A. Grygiel oznajmił, Ŝe budŜet na 2012 r. jest juŜ ustalony i opinia Komisji jest tylko pod 

warunkiem, Ŝe będą dodatkowe środki i nie będzie innych bardziej pilnych potrzeb.  

 

J. Frankowicz powiedziała, Ŝe inicjatywa Rady odnośnie budŜetu zakończyła się w momencie 

uchwalenia budŜetu. Teraz inicjatywę ma Burmistrz.  

 

Rada Miejska w Złotym Stok jednogłośnie podtrzymała opinię Komisji Edukacji i Spraw 

Społecznych.  

 

3. Pismo z dnia 10 lutego 2012 r. od Wspólnoty Mieszkaniowej w sprawie pomocy dla 

chorego mieszkańca. 

Przewodnicząca Rady przypomniała, Ŝe na poprzedniej sesji Rada skierowała pismo do 

zbadania przez Komisję Edukacji i Spraw Społecznych. Na posiedzenie zaproszono Panią 
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Kierownik OSP w Złotym Stoku, która poinformowała, Ŝe OPS prowadzi sprawę 

o umieszczenie w ośrodku chorego mieszkańca.   Dodała, Ŝe Rada nie ma kompetencji do 

rozpatrywania takich spraw. NaleŜy poinformować wnioskodawców, Ŝe Rada zapoznała się 

z treścią pisma, i Ŝe całą procedurę prowadzi właściwy organ, jakim jest OPS. 

 

4. Pismo z dnia 5 kwietnia 2012 r. znak BR-Z.0026.104.2012 od Zarządu Powiatu 

Ząbkowickiego w sprawie wyraŜanie zgody na utworzenie Centrum Integracji Społecznej 

oraz zabezpieczenie na ten cel środków.  

K. Grzech stwierdziła, Ŝe pismo jest zbyt ogólne. Nie ma wskazanych kwot, ani celu, jakiemu 

ma to słuŜyć.  

 

Burmistrz wyjaśnił, Ŝe Centrum Integracji Społecznej ma być przejściową formą aktywizacji 

zawodowej, które powinno docelowo zaskutkować utworzeniem spółdzielni. Centrum 

Integracji ma moŜliwość uzyskania dofinansowania z Powiatowego Urzędu Pracy, jak 

równieŜ na pierwszy rok funkcjonowania  moŜe liczyć na dofinansowania z Urzędu 

Marszałkowskiego w 50% kosztów, jakie będą ponosić. Oznajmił, Ŝe jako gmina Złoty Stok 

złoŜył juŜ deklarację utworzenia centrum o działalności w dwóch obszarach: utrzymywanie 

czystości i porządku na terenach wyznaczanych przez gminę (zadeklarowano udział 

w 8 osób) oraz w zakresie prac remontowo – budowlanych (zadeklarowano 4 osoby). 

Wstępnie liczone koszty działalności Centrum to 120 tys. zł przez pierwszy rok 

funkcjonowania. W pierwszym roku będą największe nadkłady, poniewaŜ naleŜy zakupić 

sprzęt, opłacić kierownika, pracownika odpowiedzialnego za sferę płacową oraz instruktora. 

Taki koszt został ustalony przy załoŜeniu otrzymania dofinansowania w wysokości 50% 

z Urzędu Marszałkowskiego. Nie ma jeszcze ustalonego sposobu partycypacji w kosztach. 

W swojej deklaracji zaproponował, Ŝe partycypacja w kosztach Złotego Stoku moŜe być 

w dwóch aspektach: proporcjonalnie do bezrobocia w danej gminie lub proporcjonalnie do 

ilości zgłoszonych do aktywizacji bezrobotnych. Nie wyraził zgody na partycypację 

w kosztach po równo dla kaŜdej gminy. Uznał, Ŝe najbardziej uczciwą jest partycypacją 

proporcjonalnie do ilości zgłoszonych bezrobotnych. W budŜecie na 2013 r. będzie trzeba 

zabezpieczyć środki na ten cel, i juŜ do końca czerwca złoŜyć wniosek do Urzędu 

Marszałkowskiego o dofinansowanie.  

 

E. Ruszkowska zapytała, na jakich zasadach odbędzie się rekrutacja? Kto jej dokona? 

Burmistrz odpowiedział, Ŝe Ośrodek Pomocy Społecznej w porozumieniu z Powiatowym 
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Urzędem Pracy. W pierwszym roku pracownicy otrzymają skromne wynagrodzenia 

w wysokości ok. 600 zł. Ale gdy przejdzie pozytywnie roczne przygotowania, moŜe później 

pracować w spółdzielni. 

 

Rada Miejska w Złotym Stoku podtrzymała stanowisko przedstawione przez Burmistrza, 

z zastrzeŜeniem, partycypacja gminy w kosztach powinno być proporcjonalnie do ilości 

zgłoszonych do aktywizacji bezrobotnych. 

 

5. Odczytała postanowienie Wojewódzkiego Sadu Administracyjnego we Wrocławiu z dnia 

12 marca 2012 r. o wycofaniu skargi Wojewody na uchwałę Nr XII/85/2011 z dnia 

30 listopada 2011 w sprawie wyłączenia działek Nr 260/1 i 260/2 z ciągu pieszo – 

jezdnego  przy ogrodach działkowych „Radość”. 

6. Pismo z dnia 26 marca 2012 r. znak DPO/50-52/2012 z Kasy Rolniczego Ubezpieczenia 

Społecznego  w Wałbrzychu w sprawie wyboru sposobu zakupu nagród dla laureatów 

konkursu „Bezpieczne Gospodarstwo 2012 r.” 

K. Grzech przypomniała, Ŝe Rada na ten cel zabezpieczyła w zeszłym roku kwotę 500 zł. 

Sołtysi zobowiązali się do wytypowania gospodarstw, które się wyróŜniają na wsi, celem 

zgłoszenia ich do konkursu. Zostały zgłoszone dwa gospodarstwa, które mają szanse zająć 

wysokie miejsca w konkursie.  Dodała, Ŝe przeprowadziła juŜ rozmowę z pracownicą KRUS, 

która zasugerowała, Ŝeby zakupić nagrody we własnym zakresie z przekazaniem dla rolników 

z terenu gminy Złoty Stok.  

 

D. Maziakowski zapytał, czy wszędzie gminy kupują nagrody dla laureatów ze swojego 

terenu? K. Grzech wyjaśniła, Ŝe główne nagrody funduje KRUS, za pierwsze miejsce 

ogólnopolskiego etapu nagrodą jest ciągnik.  

 

7. Pismo z dnia 2 kwietnia 2012 r. znak BP.MW/032/53/12 od Posła na Sejm Pani Moniki 

Wielichowskiej w sprawie wzięcia udziału w akcji „Sprawne Państwo – Sprawny 

Samorząd Terytorialny” 

8. Oferta szkolenia nadesłana przez Szkołę Administracji Samorządowej w zakresie 

udzielania absolutorium organom wykonawczym jednostek samorządu terytorialnego.  

9. Pismo z dnia 28 marca 2012 r. od Pana Jana Manachesa w sprawie ustosunkowania się 

Rady do rozpatrzenia skargi na Radę przez Wojewodę z dnia 8 marca 2012 r. znak NK-

KS.1410.7.2012  oraz propozycję  odpowiedzi na pismo. 
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Rada Miejska nie wniosła uwag do propozycji odpowiedzi na pismo.  

 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, Ŝe w 2012 r. była rozpatrzona skarga złoŜona przez Pana 

Jana Manachesa równieŜ dotycząca sprzedaŜy udziałów PUT „Kopalni Złota”. Odczytała 

treść skargi z dnia  16 września 2010 r. Rada  Miejska rozpatrzyła tę skargę podejmując 

stosowną uchwałę. Następnie odczytała treść skargi  z dnia 27 kwietnia 2011 r. Stwierdziła, 

Ŝe treść obu skarg dotyczy tej samej kwestii, więc zgodnie z kpa Rada moŜe podtrzymać 

swoje stanowisko.  

 

J. Tichanowicz powiedział, Ŝe wraz z Panem Gołębiowski głosowali przeciwko zbycia 

udziałów. Niestety doszło do sprzedaŜy, a od tego momentu upłynęło juŜ wiele czasu, więc 

trudno jest juŜ cos zmienić. 

 

J. Manaches oznajmił, Ŝe do 2 lipca tego roku gmina ma prawo zgłosić ten fakt, jako 

przekroczenie uprawnień. Ci, którzy dokonali sprzedaŜ mają odpowiadać przez 10 lat za 

popełnienie przestępstwa.  Wnioskował o wskazanie mu na piśmie, kto jest właścicielem PUT 

„Kopalni Złota”. Burmistrz oznajmił, Ŝe współwłaścicielami spółki są Pani Szumska, jako 

AURUM oraz gmina Złoty Stok. Podtrzymanie stanowiska przez Radę będzie skutkować 

kolejnymi pismami Pana Jana do Wojewody. Zaproponował, Ŝeby Rada na kaŜdy punkt 

podnoszony w skardze udzieliła wnikliwej i wyczerpującej odpowiedzi. Zobowiązał się do 

przygotowania na koleje posiedzenie posiadanych dokumentów dotyczących spółki PUT 

„Kopalnia Złota” od momentu jej powstania do dnia dzisiejszego. Zarzut Pana Jana 

Manachesa to nielegalne zbycie przez gminę Złoty Stok, na rzecz nieudziałowca. Mankament 

polega na tym, Ŝe w proces zbywania udziałów włączono Radę, czego nie powinno być, 

poniewaŜ była obowiązująca uchwała pozwalająca na zbywanie udziałów przez Zarządu 

w momencie wystąpienia określonych warunków. To Rada jest władna do interpretacji 

zapisów aktów stanowionych. Pan Jan zarzuca, Ŝe sprzedaŜ była przestępstwem, ale 

przedawnia się to po 10 latach, to naleŜy jeszcze udowodnić, Ŝe osoby które dokonały 

przestępstwa uzyskały z tego tytułu jakąkolwiek korzyść osobistą lub majątkową.  

 

D. Maziakowski zapytał o układ udziałów przed ich zbyciem, czy gmina miała większość? 

Burmistrz oznajmił, Ŝe gmina nie miała większości. Jako radny nie był świadomy, Ŝe w latach 

2001-2002 Pani Szumska skupowała udziały. 
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J. Tichanowicz oznajmił, Ŝe w momencie powstawania spółki gmina miała 40% udziałów, 

czyli większości reszta była rozproszona na pozostałych udziałowców. Wówczas Kopalnia 

przyniosła straty, które w 40% były długami gminy. W związku z tym wraz z Panem 

Gołębiowskim zaproponowano wydzierŜawienie Kopalni, Ŝeby czerpać opłaty od dzierŜawcy.  

W tym momencie spółka AURUM wykupiła wszystkie pozostałe udziały. Do dnia 

dzisiejszego AURUM płaci czynsz dzierŜawny, jednak o jego podziale decyduje 

większościowy udziałowiec, gmina straciła wpływ na spółkę. Nie moŜna stwierdzić, 

Ŝe pieniądze te się marnują, poniewaŜ Kopalnia Złota się rozwija.  

 

Burmistrz uzupełnił wypowiedź radnego J. Tichanowicza, oznajmiając, Ŝe w 2002 r. gmina 

miała 40% udziałów, wówczas Rada Miejska w Złotym Stoku odsprzedała na rzecz Pani 

Szumskiej 5% udziałów, zapewniając jej tym samym większość. Mając większość udziałów 

postanowiła wydzierŜawić Kopalnię swojej firmie AURUM. Wówczas rozpoczęły się 

rozmowy z Panią Szumską o skrócenie okresu dzierŜawy, Ŝeby od 1 stycznia 2007 r. kopalnia 

funkcjonowała normalnie. Pani Szumska ze względu na złą sytuację finansową poprosiła, 

Ŝeby jednak dzierŜawa trwała do końca obowiązywania umowy. Po upływie okresu 

wynikającego z umowy Pani Szumska na Walnym Zgromadzeniu podjęła uchwałę 

o ponownym wydzierŜawieniu sobie Kopalni. Ta uchwała  została przez gminę zaskarŜona do 

sądu, jako uchwała działająca na niekorzyść mniejszościowego udziałowca. Niestety sąd nie 

rozróŜnił, czynszu dzierŜawnego od dywidendy. Gmina nie wie nawet jak wygląda umowa 

dzierŜawy, poniewaŜ jest podpisywana przez Panią Szumską i prezesa.  

 

J. Manaches zarzucił, Ŝe bilety sprzedawane w PUT „Kopalnia Złota” są niezgodne 

z przepisami o statystyce. Na bilecie nie ma ani ceny, ani daty. R. Rosiński zapewnił, 

Ŝe sprzedaŜ biletów odbywa się i są wystawiane faktury dla grup. 

 

J. Frankowicz wtrąciła, Ŝe sprzedaŜą biletów moŜe zajmować się zupełnie inny operator. Nie 

jest istotne, czy bilety sprzedaje sama Kopalnia, czy inny operator, natomiast sama czynność 

sprzedaŜy biletów musi być ewidencjonowana. Jest rozwinięta kontrola skarbowa i nie da się 

ukryć sprzedaŜy biletów.  

 

J. Manaches zapytał, kto jest odpowiedzialny za emisję biletów? J. Frankowicz oznajmiła, 

Ŝe bilet nie jest waŜny, potwierdzeniem zakupu jest paragon fiskalny.  
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Przewodnicząca Rady na zakończenie dyskusji oznajmiła, Ŝe tę sprawę Rada będzie się 

zajmować, więc wówczas wszystkie te kwestie zostaną omówione. 

 

-   Zapytania i wolne wnioski. 

J. Frankowicz oznajmił, Ŝe jako mieszkanka górnej części miasta, podczas odbywających się 

maratonów kolarskich jest pozbawiona dojazdu do domu. Brak jest okazowania w jaki 

sposób, naleŜy dojechać do róŜnych części miasta. Wnioskował o wytyczenie zastępczych 

tras. Przypomniała, Ŝe na Złotym Jarze prowadzona jest działalność gospodarcza i naleŜy 

równieŜ zapewnić tam dojazd. Wnioskowała o opracowanie projektu organizacji ruchu na 

zbliŜający się maraton w dniu 5 maja. Burmistrz wyjaśnił, Ŝe droga do Złotego Jaru niestety 

będzie wyłączona z ruchu.  

 

J. Tichanowicz przypomniał, Ŝe w uchwale budŜetowej zabezpieczono środki na radcę 

prawnego, zapytał kto blokuje to zadanie? Burmistrz oznajmił, Ŝe było ogłoszone zapytanie 

ofertowe i kandydaci nie spełnili wymagań. J. Tichanowicz wnioskował o ponowienie 

zapytania ofertowego. Burmistrz zapewnił, Ŝe zostanie ponowione, gdy Regionalna Izba 

Obrachunkowa wyda pozytywną opinię, czy moŜna zatrudnić dodatkowo drugiego radcę na 

potrzeby Rady Miejskiej. K. Grzech oznajmiało, Ŝe RIO otrzymało  uchwałę budŜetową 

i wydała do niej pozytywną opinię. J. Tichanowicz zaproponował o zwrócenie się przez 

Przewodniczącą  do RIO o wyjaśnienie tej sprawy.  

 

J. Tichanowicz zapytał o „Akcję Posesja”? Burmistrz wyjaśnił, Ŝe oczekuje na deklaracje 

radnych do udziału w zespole w swoim okręgu wyborczym.  

 

K. Grzech zapytała, jak dawniej wyglądała akcja posesja? Kto brał w niej udział? Burmistrz 

wyjaśnił, Ŝe Policjant, pracownik Urzędu oraz straŜak, który wchodził na strych. Policjant 

w uzasadnionych przypadkach wystawiał mandat.  

 

D. Maziakowski zapytał, czy mieszkańcy muszą wpuszczać Komisję? Burmistrz oznajmił, 

Ŝe w takiej sytuacji musi, natomiast Komisja nie moŜe dokonać przeglądu podczas 

nieobecności domowników.  

 

J. Tichanowicz oznajmił, Ŝe w katastrofalnym stanie są drogi i chodniki w Złotym Stoku, 

zapytał o łatanie dziur po zimie? Mimo wykreślenia wyjazdów na targi turystyczne, gmina 



 20 

i tak pojechała i zaprasza turystów do oglądania dziurawych dróg, zniszczonych parkingów na 

szosie lądkowskiej. W mieście nadal nie ma WC. Informacja turystyczna jest nieczynna w dni 

wolne, czyli gdy przyjeŜdŜają turyści. Zapytał o sytuację z ciepłownią? Burmistrz oznajmił, 

ze jest juŜ kalkulacja, która opiewa na cenę wyŜszą niŜ oferuje Termex. Do tego naleŜy 

jeszcze dodać koszty obsługi sieci. Do tego d przyszłego roku wchodzi ustawa, która daje 

prawo wszystkim właścicielom nieruchomości, przez których własność przechodzi sieć 

ciepłownicza do opłaty za przesył energii w ich działkach. Będzie to kolejny znaczący wzrost 

ceny za ciepło. Poinformował o dwóch zainteresowanych firmach, które mają złoŜyć oferty.  

 

J. Tichanowicz oznajmił, Ŝe sprawę ciepłownictwa naleŜy rozwiązać. Spółka Termex jest 

w sytuacji podbramkowej. Burmistrz oznajmił, Ŝe znane są juŜ wszelkie  parametry sieci 

i kotłowni. Zakłady zaproponowały, Ŝeby gmina w zamian za długi przejęła ciepłownię. 

Niestety Gmina nie moŜe tego przejąć, bo nie moŜe prowadzić działalności gospodarczej. 

Do tego problem nadal nie będzie rozwiązany, poniewaŜ gmina nie jest zainteresowana 

kotłownią Termex, ani siecią biegnąca przez cały zakład. Gminę interesuje tylko część sieci. 

Oznajmił, Ŝe najlepszym rozwiązaniem będzie ogłoszenie przetargu na usługę, jaką jest 

dostarczanie ciepła. Kryterium wyboru oferty będzie cena za dostarczone ciepło.  

 

Z. Śleziak zapytał, czy nadal jest aktualne wykonanie dokumentacji na remont drogi 

wewnętrznej we wsi Mąkolno? Burmistrz oznajmił, Ŝe ustalone było, iŜ w momencie 

pojawienia się oszczędności zostanie to wykonane.  

 

D. Maziakowski zapytał o boiska przy szkole, czy są juŜ czynne? Burmistrz potwierdził.  

 

D. Maziakowski zapytał, co będzie z lokalem uŜytkowym po Pani Chmielowskiej? Burmistrz 

oznajmił, Ŝe zostanie przeznaczony do sprzedaŜy. 

 

E. Ruszkowska oznajmiła, Ŝe byli mieszkańcy Złotego Stoku ubolewają nad stanem 

technicznym budynku po szkole, Dukata oraz biurowca. Burmistrz poinformował, Ŝe szkoła 

Nr 2 ma właściciela, który zawezwany do uporządkowania terenu wykonuje prace 

porządkowe. Odnośnie Dukata to toczy się postępowanie komornicze, które być moŜe 

przyśpieszy fakt zbycia tej nieruchomości na czyjąś rzecz. Biurowiec w całości, bądź 

w znacznej części został sprzedany na rzecz osoby fizycznej. W zimie z powodu braku 
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ogrzewania zamarzły rury w pomieszczeniach biurowca, co spowodowało zalanie części 

pomieszczeń.  

 

S. Braszka zgłosił, Ŝe zalało świetlicę (zerwana jest część papy).  

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe radna z Chwalisławiu oraz sołtys zwrócili się 

z prośbą o zwołanie sesji w Chwalisławiu, celem poruszenia sprawy kamieniołomu. 

Mieszkańcy wsi buntują się. Wszystko to wynika z niewiedzy mieszkańców.  

 

Burmistrz przypomniał, Ŝe Rada póki co wyraziła zgodę na przystąpienie do zmiany studium, 

Ŝeby ewentualnie w studium zezwolić na wydobycie. To nie daje jeszcze inwestorowi 

moŜliwości uruchomienia kamieniołomu, poniewaŜ naleŜy jeszcze zmienić plan 

zagospodarowania przestrzennego. Gdy Rada nie wyrazi zgody na zmienię planu, to inwestor 

nie wykona kamieniołomu. Obecnie są to grunty rolne, na których właściciel dokonuje 

wycinki drzew, na którą uzyskał pozowolenie, która to warunkuje uzyskanie dopłat unijnych. 

W momencie gdy inwestor po wykonaniu odwiertów stwierdzi, Ŝe inwestycja jest opłacalna, 

wówczas Rada będzie rozwaŜać temat. Odczytał protest mieszkańców Chwalisławiu 

dotyczący budowy kamieniołomu. 

 

A. Grygiel oznajmił, Ŝe obecnie nie ma konkretnych informacji dotyczących budowy 

kamieniołomu. Na dzień dzisiejszy Rada nie ma wiedz y na temat tej inwestycji. Zasadne 

będzie zrobienie tej sesji w późniejszym terminie, gdy Rada będzie dysponować konkretnymi, 

wyliczonymi informacjami.  KaŜda zmiana rodzi obawy.  

 

Przewodnicząca zaproponowała, Ŝeby zrobić sesję Rady w Chwalisławiu z obecnością 

właściciela gruntów i wyjaśnić całą sprawę. Zobowiązała się, Ŝe przeprowadzi rozmowę 

z właścicielem. Gdy właściciel zgodzi się na przybycie i wyjaśnienie sytuacji, to zostanie 

sesja wyjazdowa zwołana.  

 

B. Sochacki oznajmił, Ŝe są planowane zebrania na wioskach związane z budową szamb, 

moŜna przy tej okazji udzielić wyjaśnień. 

 

J. Frankowicz oznajmiła, Ŝe temat rozpoczął się w momencie ustawienia na dwóch posesjach 

duŜych samochodów cięŜarowych. Momentalnie pojawił się temat budowy kamieniołomu.  



 22 

Burmistrz uznał, za zasadne przeprowadzenie rozmów z mieszkańcami po uzyskaniu 

wyników odwiertów. Póki, co nie ma Ŝadnych konkretnych informacji. 

 

J. Frankowicz przypomniała, Ŝe na sesję miała zostać zaproszono Pani Kierownik Wydziału 

Budowlanego. Przewodnicząca Rady poinformowała, Ŝe rozmawiała z Panią Kierownik, 

która stwierdziła, Ŝe nie widzi potrzeby przyjazdu na sesję. Podkreśliła, Ŝe zawsze stosuje się 

do wykładni jaka ją obowiązuje. Od kaŜdej decyzji moŜna się odwołać i wynik odwołania jest 

przez nią uznawany.  

 

A. Grygiel zaproponował Ŝeby zaprosić Pana Starostę i poprosić go, Ŝeby zabrał ze sobą 

Panią Kierownik.  

 

J. Manaches uznał, Ŝe Pan Król zachował się niegodnie, odrzucając jego skargę. Zarzucił, Ŝe 

Przewodniczący Rady nie zna się na prawie.   

 

R. Rosiński przypomniał, Ŝe na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej była szczegółowo badana 

Pana sprawa dotycząca sprzedaŜy udziałów. Na posiedzeniu obecny był prawnik, który 

udzielił wyczerpującej  odpowiedzi, a Pan Manaches nadal porusza tę samą kwestię. 

 

Przewodnicząca Rady zapytała o status prawny parku? Burmistrz odpowiedział, Ŝe jest 

własnością gminy.  

 

Ad. 9: 

Zamknięcie obrad. 

 

 W związku z wyczerpaniem się spraw Przewodnicząca Rady Miejskiej w Złotym 

Stoku zamknęła o godz. 14:00  XVI sesję Rady Miejskiej. 

 

 

Protokołowała: Weronika Gołdyn 


